
Oświadczenie złożone 

przez senator Agnieszkę Kołacz-Leszczyńską 

na 8. posiedzeniu Senatu 

w dniu 30 marca 2020 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

W tym najtrudniejszym dla nas – Polaków – czasie podjęliście Państwo, między innymi ważnymi decy-

zjami, mającymi nas uchronić przed rozprzestrzenianiem się koronawirusa, decyzję o zamknięciu granic dla 

koronawirusa, jak mówił Pan Premier Mateusz Morawiecki, i wstrzymaniu lotów międzynarodowych. Ta 

decyzja spowodowała, że tysiące Polaków zmuszonych było (i bardzo chciało) wrócić do swoich domów. 

Z wiedzy, jaką posiadam, wynika, że mieliśmy, jako państwo członkowskie, możliwość sięgnięcia po unijną 

pomoc w organizacji powrotu Polaków do ojczyzny. Ten mechanizm wsparcia pozwala na sfinansowanie 

w 75% przez Komisję Europejską i jest darmowy dla pasażerów, niestety inaczej niż rejsy w ramach polskiej 

akcji  „Lot do domu”. 

Proszę o następujące informacje. 

1. Czy jako Polska skorzystaliśmy z tego mechanizmu, który Unia Europejska posiada wśród swoich pro-

cedur kryzysowych, „mechanizmu obrony cywilnej”? 

2. Jeśli o taką pomoc nie wystąpiliśmy, to dlaczego tak się stało? 

3. Ilu naszych Obywateli skorzystało z akcji „Lot do domu” i jakie w związku z tym ponieśli koszty? Czy 

i w jakim zakresie (zwrot kosztów) będzie partycypowało w nich nasze państwo? 

Z wyrazami szacunku 

Agnieszka Kołacz-Leszczyńska 

 
 


